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Spørgsmål nr. 170

Vil ministeren oplyse, hvordan gældende praksis er i Danmark i dag for godkendelse af 
frihandelsaftaler - og hvor er de beskrevet (jf. svar på URU alm. del - spørgsmål 157)? 

Svar:

I forhold til frihandelsaftalerne rådfører regeringen sig med Udvalget i spørgsmål af væsentlig 
betydning. Forud for forhandlinger om frihandelsaftaler, der af regeringen vurderes at være af 
større rækkevidde, forelægger regeringen et forhandlingsoplæg (jf. svar på spørgsmål 169 ).

Det fremgår af det offentlige referat fra mødet i Folketingets Europaudvalg den 20. april 2007, 
at den daværende udenrigsminister efter ønske fra Udvalget udtalte, at regeringen fremover ville
bestræbe sig på at forelægge forhandlingsoplæg for frihandelsaftaler af større rækkevidde på et 
tidligere tidspunkt. Praksis er efterfølgende ændret, således at aftaler af større rækkevidde fore-
lægges Folketingets Europaudvalg inden Rådet giver Kommissionen mandat til forhandlinger-
ne.

Det kan i øvrigt tilføjes at Europa-Parlamentet efter Lissabon-traktaten trådte i kraft den 1. de-
cember 2009 skal godkende EU’s internationale handelsaftaler. 
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